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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Zwracam siê do Pana Ministra w zwi¹zku z funkcjonowaniem przepisów prawa budowlanego i kwe-

stiami zwi¹zanymi z planowaniem nowych budynków gospodarczych w obrêbie budynków mieszkalnych.
Jak stosuje siê w praktyce przy planowaniu nowych budynków oraz wydawaniu pozwoleñ na budo-

wê art. 140 i 144 k.c., w szczególnoœci w sytuacji, gdy nowo powstaj¹cy budynek gospodarczy bêdzie za-
s³aniaæ istniej¹cy w s¹siedztwie budynek mieszkalny, gdy¿ jest od niego znacznie wy¿szy i w praktyce
znacznie wp³ynie to na mieszkañców tego budynku? Czy charakter u¿ytkowania nowo powstaj¹cego
budynku (charakter tej inwestycji) ma wp³yw na odleg³oœæ usytuowania od s¹siednich budynków,
w tym budynków mieszkalnych? Czy kwestie ewentualnych ha³asów, zwi¹zanych z przysz³ym funkcjo-
nowaniem powstaj¹cego lub planowanego budynku, maj¹ wp³yw na jego odleg³oœæ od s¹siednich bu-
dynków? Jeœli tak, to proszê o wyszczególnienie.

Proszê równie¿ o informacjê, czy te same normy zacienienia obowi¹zuj¹ w stosunku do budynków
mieszkalnych i do budynków gospodarczych, na przyk³ad stodó³. Jakie rozwi¹zania przewiduj¹ polskie
przepisy prawa budowlanego w tego rodzaju sytuacjach i przy tego typu inwestycjach? Jak w tego typu
przypadkach s¹ uwzglêdniane argumenty ewentualnych stron postêpowania, to jest w³aœcicieli s¹sie-
dnich budynków w stosunku to inwestora?

Proszê równie¿ o informacjê, czy charakter terenu, na przyk³ad budowa zagrodowa, w miejscu gdzie
planowana jest inwestycja, ma znaczenie w odniesieniu do norm i przewidzianych odleg³oœci? Czy prze-
znaczenie terenu, na którym jest planowana budowa w miejskim planie zagospodarowania przestrzen-
nego, ma wp³yw na usytuowanie budynku w stosunku do innych budynków oraz na sposób
planowania i przeprowadzenia inwestycji?

Panie Ministrze, proszê o szczegó³owe omówienie podniesionych kwestii i szczegó³owe ich wyjaœnie-
nie w odniesieniu do funkcjonowania obowi¹zuj¹cych przepisów prawa budowlanego.

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski




